
woensdag, 07 oktober 2009

De megafarm: een
duivels dilemma

ACHTERGROND Onderzoek procedure LOG

Hoort een megafarm wel
thuis in landelijk gebied? De
Universiteit Wageningen
vraagt het zich af, blijkt uit
een onderzoek in opdracht
van Horst aan de Maas.

door Eric Seuren
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P rofessor Katrien Termeer
van de universiteit van Wa-
geningen heeft het al vaker
zien gebeuren. Met het lan-

delijk project ‘Ruimte voor de Ri-
vieren’ bijvoorbeeld. Gemeenten
moesten er van het Rijk mee aan
de slag, maar kregen daarbij wel
een dikke zak met geld mee om be-
halve de broodnodige ruimte voor
de rivier het gebied langs die rivier
ook op te waarderen. „Iedereen blij,
want er is sprake van een regionale
win-winsituatie. Totdat de buldo-
zers komen. Dan is er ineens groot
verzet onder burgers”, legt ze uit.
Een situatie die zich nu ook in
Horst aan de Maas voordoet met de
komst van het landbouwontwikke-
lingsgebied (LOG) en het nieuw ge-
mengd bedrijf aan de Witveldweg
bij Grubbenvorst. De gemeente is
al lange tijd bezig met de plannen.
Ze heeft zelfs diverse burgeravon-
den georganisered. Maar pas vanaf
het moment dat de plannen heel
concreet zijn, wordt het volk wak-
ker en keert het zich veelal tegen
die plannen. Inmiddels zijn we
twee jaar verder en nog steeds
staan de partijen lijnrecht tegen-
over elkaar. Er wordt nog wel ge-
sproken tussen de diverse par-
tijen, maar vruchtbaar zijn de
gesprekken niet meer. De
gemeente heeft te kie-
zen in een duivels di-
lemma. Regiona-
le voordelen
versus loka-
le pro-
ble-

men. Volgens Termeer heeft Horst
aan de Maas zich vooraf blind ge-
staard op de voordelen van het
nieuw gemengd bedrijf. De lokale
problemen werden daardoor te laat
ontdekt. De gemeente had zich dat
moeten realiseren volgens professor
Termeer. Bijvoorbeeld door vooraf
zich meer in te leven in de gedach-
tegangen van haar burgers. Dat had
de heftige discussies niet voorko-
men, maar de gemeente had hier
dan wel beter op kunnen anticipe-
ren. Daarmee zouden de partijen
nu vriendelijker tegenover elkaar
staan.
Hoewel discussies niet te voorko-
men zijn, denkt professor Termeer
dat er wel huiswerk door gemeen-
ten, provincies en het Rijk gedaan
moet worden. Over de combinatie
van LOG’s en megafarms bijvoor-
beeld. Want hoe vanzelfsprekend is
die combinatie? „Die discussie is
nooit gevoerd. Men heeft als van-
zelf de combinatie van LOG’s en
megaveebedrijven gemaakt. Overhe-
den zouden echter eens een gefun-
deerde discussie moeten voeren
over de wenselijkheid van megabe-
drijven in het landelijk gebied.
Want passen die niet beter op een
industrieterrein of bij havens?”
Als die discussie eerder gevoerd
was, had de gemeente Horst
aan de Maas een duivels dil-
lemma zoals in Grub-
benvorst nooit voor
de kiezen gekre-
gen, conclu-
deert Term-
eer.


